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PROTOKÓŁ Nr LI/14 
 

z sesji Rady Gminy Poraj 
w dniu 26 czerwca 2014 roku 

sala narad nr 220 

Urzędu Gminy w Poraju, ul. Jasna 21  

czas trwania obrad: 1010 -1340 
 

 
 

LI sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna 

KAŹMIERCZAK - Przewodnicząca Rady Gminy. 

Ustawowy skład Rady - 15 Radnych. W sesji uczestniczyło -15 Radnych. 
 

Porządek  obrad: 
 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 
3.  Przyjęcie Protokółów z sesji Rady Gminy Poraj: 

3.1. Nr XLIX/14 z dnia 15 kwietnia 2014 roku, 
3.2. Nr L/14 z dnia 20 maja 2014 roku. 

4.  Informacje z pracy Wójta od ostatniej sesji. 
5.  Informacja Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej. 
6.  Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności między sesjami: 

 Komisji Rewizyjnej, 
 Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji. 
 Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych.  

7.  Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj za 2013 rok: 
7.1. wystąpienie Skarbnika Gminy – opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej           

w Katowicach, 
7.2. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – wniosek Komisji i opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, 
7.3. projekty uchwał w sprawie: 
 zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2013, 
 udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 

2013 rok. 
8.  „Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy Poraj”. 
9.  Zapytania i wnioski. 
10. Projekty uchwał w sprawie: 

10.1. zmiany Uchwały Nr 363(XLVIII)14 Rady Gminy Poraj z dnia 28 marca 
2014 roku w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poraj 
w 2014 roku, 

10.2.  zmiany Uchwały Nr 364(XLVIII)14 Rady Gminy Poraj z dnia 28 marca 
2014 roku w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
ochrony zwierząt przed bezdomnością oraz prowadzenia schronisk dla 
bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich 
części na terenie Gminy Poraj, 

10.3. przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji na realizację zadania  
polegającego na dofinansowaniu prac związanych z usuwaniem wyrobów 
azbestowych z budynków mieszkalnych i obiektów należących do osób 
fizycznych – etap II, ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  
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Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach w ramach współpracy                 
z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 

10.4. pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                          
i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację demontażu, transportu            
i unieszkodliwienia wyrobów azbestowych z budynków mieszkalnych                 
i obiektów należących do osób fizycznych z terenu Gminy Poraj – etap II, 

10.5. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj, 

10.6. wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, 
10.7. pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Katowicach na realizację zadania budowa oczyszczalni ścieków        
w Żarkach Letnisku, 

10.8. ustalenia opłat za świadczenia dodatkowe udzielane przez przedszkola 
publiczne, dla których organem prowadzącym jest Gmina Poraj, 

10.9. przekształcenia aktu założycielskiego Samorządowego Przedszkola 
Publicznego w Żarkach Letnisko, 

10.10. ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych prowadzonych na terenie Gminy Poraj, 

10.11. utworzenia gminnej jednostki budżetowej – Żłobka Gminnego                   
w Żarkach Letnisku i ustalenia jego statutu, 

10.12. ustalenia opłat za pobyt dziecka w Żłobku Gminnym w Żarkach 
Letnisku, 

10.13. przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi oraz 
dziennymi opiekunami, 

10.14. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2014 rok, 
10.15. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

11. Sprawy organizacyjne. 
 

12. Zamknięcie sesji. 
 

 

P r z e b i e g     o b r a d: 
 

Ad. 1  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak o godzinie 1010 otworzyła LI sesję Rady Gminy 

Poraj i powitała: gości w oparciu o Listę uczestników obrad – zał. nr 1 do protokółu 

oraz radnych - lista obecności to zał. nr 2. Stwierdziła quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji i uchwał przez Radę Gminy Poraj. 

 

Ad. 2  Ustalenie dziennego porządku obrad. 
Nawiązując do porządku sesji - załącznik nr 3 do niniejszego protokołu - przekazanego 

w ustawowym terminie wszystkim Radnym, jednostkom organizacyjnym i jednostkom 

pomocniczym Gminy, Przewodnicząca zapytała o uwagi do porządku sesji – uwag nie 

było. 
Porządek LI sesji został uchwalony przez 15 Radnych jednogłośnie. 

 

Ad. 3  Przyjęcie protokołów z sesji Rady. 

Przewodnicząca Rady Gminy Poraj poinformowała, że protokóły z sesji były wyłożone 

do wglądu w Biurze Rady Gminy oraz w sali przed rozpoczęciem sesji i zarządziła 

głosowanie w sprawie przyjęcia: 
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3.1. Protokółu Nr XLIX/14 z dnia 15 kwietnia 2014 roku – uchwalony 

bez uwag 15 głosami „za”; 

3.2. Protokółu Nr L/14 z dnia 20 maja 2014 roku – za przyjęciem 

protokółu głosowało 15 radnych, przeciw - 0 radnych, 0 osób 

wstrzymało się od głosu. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak stwierdziła, że Protokóły z sesji zostały przyjęte 

przez Radę jednogłośnie. 

 

Ad. 4 Informacje z pracy Wójta. 
Wójt Gminy Poraj p. Łukasz Stachera zapoznał zebranych z informacjami o pracy 

poszczególnych komórek Urzędu Gminy w okresie od ostatniej sesji, zatytułowanymi: 

1) „Sprawozdanie z działalności z okresu międzysesyjnego” Kierownika Referatu 

Promocji, Kultury i Sportu – zał. nr 4, 

2) Informacja „Ewidencja ludności od 1.01.2014 do 24.06.2014 r.” – zał. nr 5 do 

protokółu, 

3)  „Informacja międzysesyjna Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju za 

miesiąc maj 2014 r.”– zał. nr 6 do niniejszego protokółu, 

4) „Sprawozdanie z działań Referatu Pozyskiwania środków, strategii i turystyki 

maj-czerwiec 2014” – zał. nr 7, 

5) „Informacja z wykonanych zadań w okresie międzysesyjnym maj, czerwiec 

2014 r.” – zał. nr 8. 

Poinformował również: 

 po 7 lipca bieżącego roku rozpocznie się II etap budowy drogi wojewódzkiej na 

odcinku w Osinach z uwagi na bardzo duże obciążenie w ruchu drogowym                

a następnie nasz odcinek od ronda w kierunku Osin, 

 na ukończeniu jest przebudowa dworca kolejowego w Poraju, gdzie 

zaplanowane jest gminne centrum informacji turystycznej chcemy poprawić 

estetykę placu przed dworcem kolejowym i wykonać drogę ewakuacyjną do ul. 

Fabrycznej, ale po podpisaniu stosownej umowy dzierżawy z PKP. Trwają 

rozmowy z PKP nieruchomości i PKP komercjalizacja na temat przejęcia 

terenów w Poraju i ŻL które niestety nie mogą być przekazane nieodpłatnie 

lecz staramy się je nabyć na zasadzie dzierżawy lub poprzez skorzystanie               

z prawa pierwokupu; 

 poprosił premiera p. Jerzego Buzka o pomoc w przejęciu terenów przy zalewie 

który rozmawiał z Ministrem Skarbu, aby Gmina Poraj mogła je przejąć lub 

kupić po cenach preferencyjnych, ponieważ obecnie zakup około 9 ha zamyka 

się kwotą 5 mln zł - podpisana zostanie Umowa z Regionalnym Zarządem 

Gospodarki Wodnej (RZGW) i RFG która zablokuje przetargi i da nam czas na 

prowadzenie rozmów i przekonanie Ministerstwa Skarbu do przekazania naszej  

Gminie kluczowego terenu; 

 nie został ogłoszony żaden przetarg na sprzedaż działek na przykład w Żarkach 

Letnisku (ŻL) a w przypadku takiego zamiaru poinformuje Radę Gminy. 

Podkreślił rywalizację samorządów w pozyskiwaniu zewnętrznych środków, 

których jest coraz mniej i że trzeba być skutecznym i szybkim. Przestrzegał 

radnych przed rozpowszechnianiem planowanych wspólnie zamierzeń, z czym 

związane były zabezpieczenia wprowadzone do budżetu; 

 sytuacja ekonomiczna Gminy pozwala na zaciągnięcie kredytów i pożyczek; 
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 na temat planowanych środków unijnych na lata 2015-2016 znaczonych             

w wysokości 8 mln i oczekujących na liście rezerwowej w wysokości 4 mln zł 

oraz środków z konkursów. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej. 
Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak odczytała dokument zatytułowany „Informacja          

z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy Poraj za okres od 15.04 do 

26 czerwca 2014 roku” – jak w załączniku nr 9 do niniejszego protokółu. 

 

Ad. 6 Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności między sesjami. 
 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak udzielała kolejno głosu Przewodniczącym Komisji 

Rady Gminy na temat pracy w okresie między sesjami: 
 

1) Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej (KR) p. Andrzejowi Ludwikowskiemu – 

odczytał porządek ostatniego posiedzenia: 

1. Informacje na temat funkcjonowania gospodarki śmieciowej w Gminie: 

deklaracje od mieszkańców, realizacja odbioru śmieci od Firmy, ściągalność 

opłat – wynik finansowy, inne. 

2. Analiza skarg, jakie wpłynęły w roku 2013 do Urzędu Gminy. 

3. Kontrola zasadności wypłaconego odszkodowania dla PKP w roku 2013 za 

drogę w ulicy 3-go Maja w Poraju – inwestycja wykonana na terenie 

niebędącym własnością Gminy. 

4. Kontrola działalności Stowarzyszeń w roku 2013: LKS POLONIA Poraj, 

Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom „Apasjonata”, Towarzystwa Przyjaciół Żarek 

Letniska, ZEFIR DRAKKAR i Związku Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Szczególnie zwrócił uwagę na wniosek KR i podjęte działania przez radcę prawnego 

mające na celu dochodzenia zwrotu odszkodowania za drogę w ulicy 3-go Maja              

w Poraju od PKP i Starostwa; 
 

2) Przewodniczącemu Komisji do spraw budżetu oraz gospodarki komunalnej                   

i inwestycji p. Przemysławowi Bąkowi – poinformował, że Komisja spotkała się 

dwa razy, z czego jedno posiedzenie było wspólne, na którym oceniono 

pozytywnie stopień wykonania i realizacji kluczowych inwestycji gminnych. 

Następnie odczytał porządek ostatniego posiedzenia Komisji do spraw budżetu     

z dnia 24 czerwca bieżącego roku: 

1. Informacja z wykonania budżetu Gminy za rok 2013 – raport porównawczy 

2012-2013. 

2. Informacja pisemna na temat promocji Gminy w latach 2011-2014. 

3. Sprawozdanie z wdrożenia ustawy o utrzymaniu czystości i porządku             

w gminach. 

4. Realizacja wniosków z Komisji za 2013 r. 

5. Analiza materiałów sesyjnych; 
 

3) Przewodniczącej Komisji do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych      

p. Barbarze Trząskowskiej-Szcześniak (B. T.-Szcześniak) - w okresie 

sprawozdawczym odbyło się wspólne wyjazdowe posiedzenie Komisji, o czym 

mówił już radny p. P. Bąk i w dniu wczorajszym Komisji do spraw oświaty.       

W posiedzeniu wziął udział policjant z Komisariatu Policji w Koziegłowach, 

który  przedstawił  organizację  bezpieczeństwa  na  terenie  Gminy  w  sezonie  
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turystycznym. Komisja zapoznała się również z ofertami wypoczynku letniego   

z Gminnego Ośrodka Kultury, Klubów sportowych oraz świetlic 

środowiskowych, które będą czynne w okresie wakacji na zasadzie półkolonii. 

Komisja zapoznała się: 

 z aktualną realizacją Uchwały o przeciwdziałaniu e- wykluczeniu, 

 z treścią przyjmowanego na dzisiejszej sesji dokumentu zatytułowanego 

„Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy Poraj”; 

 z koncepcją organizacji wyżywienia w przedszkolu i oddziale 

żłobkowym w Żarkach Letnisku – przyjęte rozwiązanie spełnia 

standardy Sanepidu; 

 skupiła się na sprawach oświaty – poinformowała, że na podstawie 

ogłoszonych wyników gimnazjalistów z terenu Poraja [uczniowie 

przekroczyli znacznie średnie wojewódzkie] Komisja zwróciła się              

z wnioskiem o ufundowanie przez Pana Wójta nagród nauczycielom, 

którzy mieli swój udział w uzyskaniu bardzo dobrych wyników              

w egzaminie gimnazjalnym uczniów gimnazjów w Poraju i Żarkach 

Letnisku, ponieważ stali się szkołami sukcesu. 

Po wnikliwej analizie projektów uchwał dotyczących oświaty a przygotowanych na 

dzisiejszą sesję, Komisja dokonała szeregu zmian, czego dotyczą wnioski skierowane do 

Rady a zostaną odczytane w dalszej części obrad, by Rada przyjęła wersję dokumentów 

zaproponowanych przez Komisję; 

 
Ad. 7 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj za 2013 rok. 

Pani K. Kaźmierczak - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Sprawozdanie                       

z wykonania budżetu Gminy za rok 2013 („Sprawozdanie”) - zał. nr 10 - było 

przedmiotem analizy Komisji Rady Gminy oraz kontroli Komisji Rewizyjnej                 

w związku, z czym: 
 

 

7.1.   

poprosiła o zabranie głosu Skarbnika Gminy p. Jadwigę Zasik w celu zapoznania 

uczestników sesji z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej (RIO) w Katowicach na 

temat opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Poraj sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego – Uchwała           

Nr 4100/82/VII/2014 z dnia 23 kwietnia 2014 roku VII Składu Orzekającego RIO         

w Katowicach stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu; 
 

 

7.2.  

udzieliła głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej p. Andrzejowi 

Ludwikowskiemu, który odczytał: 

1) Wniosek do Rady Gminy Poraj o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy 

Poraj - zał. nr 12, 

2) Uchwałę Nr 4100/VII/119/2014 z dnia 10 czerwca 2014 roku VII Składu 

Orzekającego RIO w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Poraj – zał. nr 13; 
 

7.3.  

otworzyła dyskusję nad wyżej opisanymi dokumentami, w której radne: 

 p. Zdzisława Polak zwróciła uwagę na treść pozytywnej opinii RIO ze 

stwierdzonymi  uwagami  do   „Sprawozdania”  i  przytoczyła   kwotowo   zapisy  
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wydatków budżetu Gminy w roku ubiegłym w odniesieniu do bieżących 

wydatków i wydatków ogółem, co jej zdaniem świadczy o złej strukturze 

wydatków, bo wiele z nich było nieuzasadnionych i przesadzonych jak: płatne 

reklamy w prasie, za dużo pieniędzy poszło na kulturę, bo ponad 900 tyś; sport – 

że Klub nie spełnia zadań statutowych tzn. szkolenia dzieci i młodzieży lecz 

kupuje zawodowych zawodników; zbyt duży nakład Kuriera Porajskiego. Zbyt 

mało było wydatkowanych pieniędzy na drogi i na kanalizację. Zwróciła uwagę 

na 13 mln dług Gminy i niedobór finansowy w wysokości 400 tyś zł. 

Oświadczyła, że będzie głosowała przeciwko absolutorium; 

 p. B. T.-Szcześniak przypomniała proporcje wydatków inwestycyjnych                   

i majątkowych poprzedniej kadencji i stwierdziła, że struktura ta wynosiła od 18 

do maksymalnie 22% i nie było wyższych nakładów na inwestycje niż 22% oraz 

odnosząc się do wzrostu wysokości budżetów za ten czasookres stwierdziła, że 

kwota nie przekraczała 4 mln zł. 

Po zakończonej dyskusji nad „Sprawozdaniem” i wystąpieniami Wiceprzewodniczący 

Rady p. Krzysztof Klimek odczytał projekty uchwał w sprawie: 
 

 zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2013. 

Odbyło się głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. Za przyjęciem 

Uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0, 0 osób wstrzymało się od głosu. Uchwała 

stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu: 

U c h w a ł a  Nr 377(LI)14; 
 

 udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2013 

rok. 

Za przyjęciem Uchwały głosowało 13 radnych, przeciw 1 osoba, 1 osoba wstrzymała się 

od głosu. Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że Uchwała w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2013 rok (zał. nr 

15) została przyjęta przez Radę bezwzględną większością głosów ustawowego składu 

Rady: „za” – głosowało 13 radnych, „przeciw” - głosował 1 radny, „wstrzymał się od 

głosu” - 1 radny:  

U c h w a ł a  Nr 378(LI)14. 

Przewodnicząca Rady podziękowała pracownikom Urzędu Gminy [UG] p. Skarbnik 

oraz Wójtowi Gminy i ze swoim Zastępcą złożyła na ręce wójta p. Ł. Stachery bukiet 

kwiatów wśród oklasków zebranych. 

Następnie udzieliła głosu Wójtowi – podziękował Radzie za udzielenie absolutorium, 

za merytoryczne podejście do tematów, co skutkowało realizacją potężnych zadań 

inwestycyjnych pomimo umów podpisanych za poprzedniej kadencji do realizacji w tej 

kadencji przy ogromnie okrojonych możliwościach w pozyskiwaniu środków unijnych.    

Zaciągnięte kredyty i pożyczki służą rozwojowi inwestycyjnemu naszej Gminy. 

 

Ad. 8 Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak stwierdziła, że pisemny materiał zatytułowany 

„Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy Poraj” był omawiany na 

merytorycznej Komisji i skierowała pytanie do Radnych o uwagi i spostrzeżenia do 

tematu – uwag nie było. 

15 Radnych w głosowaniu zatwierdziło wyżej cytowany dokument, który stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 
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Za przyjęciem ww. dokumentu głosowało 14 radnych, przeciw – 0 radnych, 1 osoba 

wstrzymała się od głosu.  

 

Ad. 9  Zapytania i wnioski. 

W punkcie zapytań i wniosków do Wójta Gminy – głos zabrali: 

1)  p. B. Trząskowska-Szcześniak: 

 poprosiła o bieżącą informację ze stanu prac kanalizacyjnych, 

 podniosła kwestię organizacji pracy pracowników zatrudnianych przy 

sprzątaniu apelowała o zakup podstawowych narzędzi a szczególnie kosiarki, 

 zwróciła uwagę na godziny otwarcia kąpieliska w ŻL i wnioskowała                      

o udostępnienie terenów dla spacerowiczów w godzinach późniejszych, 

 na temat wdrożenia ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

wnioskowała do Wójta o współpracę urzędników i jako przykład podała, mylne  

informacje w liczbie podmiotów gospodarczych działających na terenie Gminy. 

W związku z powyższym domniemywa, że występuje bardzo duża liczba 

podmiotów gospodarczych nie złożyła deklaracji i nie płaci za śmieci; 

2) p. P. Bąk w imieniu własnym, społeczności Gęzyna i Kuźnicy podziękował za 

wybudowanie i uruchomienie boiska wielofunkcyjnego. Przypomniał też           

o konieczności ustawienia słupów i lamp energetycznych; budowy drogi 

łączącej te dwie miejscowości oraz inwestycji budowy oczyszczalni                       

z kanalizacją. Optował za ujęciem w przyszłym budżecie Gminy środków 

finansowych na nagrody dla mistrzów Polski z terenu Gminy Poraj; 

3) p. Z. Polak pytała: 

 czy będzie kuchnia w przedszkolu i oddziale żłobkowym w ŻL, dlaczego nie 

została zaplanowana i czy będzie catering - nawiązała do złożonej petycji w tej 

sprawie, 

 dlaczego na dzisiejszej sesji nie ma uchwały na temat rezygnacji z planowanej 

sprzedaży gruntów w ŻL, jeżeli wójt nie ma takiego zamiaru, 

 kiedy zostanie przedłużony dojazd z ul. Akacjowej do Księżycowej oraz 

wykonane ogrodzenie przy parku i wyegzekwowania od firmy ENG usunięcia 

usterek, 

 dlaczego nie organizuje konkursów na dyrektorów szkół i czy jest słuszne  

przedłużanie obecnym zarządzeniem wójta, 

  o termin oświetlenia ulicy Wierzbowej i Księżycowej, 

 na temat możliwości pozyskania mieszkań socjalnych w kontekście złego 

gospodarowania zasobem mieszkaniowym ze względu na oczekujących                  

i zasiedziałych od lat na mieniu gminnym, 

 kiedy zakończy się I etap budowy kanalizacji i co z ogrzewaniem szkoły                  

w Choroniu z uwagi na bardzo duży wzrost kosztów energii elektrycznej. Na 

zakończenie radna wnioskowała o spowodowanie kontroli Spółki z o.o. 

PORECO i podziękowała za zegar na stacji kolejowej oraz za wyrównanie dróg 

w sołectwie. Odniosła się do współpracy międzynarodowej i pytała o klucz           

w doborze osób reprezentujących Gminę Poraj, sugerowała angażowanie 

młodzieży i biznesu; 

4) p. Krzysztof Szustak: 

 nawiązał do wniosku formalnego w temacie odwodnienia Gminy 

podpisanego przez kilkunastu radnych,  jaki  w  roku  ubiegłym złożył do  
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Wójta Gminy i pytał w szczególności o rów gminny B-1 odprowadzający 

większość wód gruntowych, 

 zapytał na co zostały rozdysponowane środki powodziowe                          

z Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji, 

 poprosił o zakup urządzenia do badań w poradni urologicznej Ośrodka 

Zdrowia w Poraju, którego koszt waha się w granicach 4-8 tyś zł i jest 

pomocny w diagnozowaniu dla osób starszych; 

5) p. A. Ludwikowski: 

 poprosił o szerszą informację na temat remontu drogi wojewódzkiej, 

 podziękował za kompleks rekreacyjno-kulturalno-sportowy w Poraju                        

z zapytaniem o gospodarza z uwagi na różnego rodzaju „spotkania”              

w godzinach wieczorowych na obiekcie którego koszt zamknął się  

kwotę 1,7 mln zł, 

 zwrócił uwagę na brak społeczeństwa na sesjach sugerował zmianę czasu 

czy miejsca obrad; 

6) w imieniu mieszkańców Choronia Pan sołtys podziękował Wójtowi Gminy za 

oddanie nowego boiska; 

7) p. Anna Zagroba zwróciła uwagę na zaśmiecenie ścieżki pieszo rowerowej oraz 

terenów wokół zalewu.  

Stanowisko radnej poparł Przewodniczący A. Ludwikowski i przypomniał jak            

w latach ubiegłych odbywały się spotkania z właścicielami terenów                      

i wnioskował o zorganizowanie. Natomiast Przewodniczący p. Bąk 

poinformował, że Komisja zaleciła egzekwowanie obowiązku wywozu 

nieczystości z terenów wokół zalewu od pracowników merytorycznych, co było 

tematem ostatniego posiedzenia Komisji ds. budżetu; 

8) sołtys ŻL zwrócił uwagę na złe zarządzanie pracownikami pozyskanymi               

w ramach prac społecznie użytecznych – apelował o nadzór i kierowanie pracą; 

9) p. Teresa Ociepka sołtyska z Kuźnicy Starej prosiła o demontaż znaku zakazu 

wjazdu przy wjeździe na kładkę oraz o ustawienie koszy ulicznych na śmieci. 
 

Wójt Gminy p. Łukasz Stachera: 

 podziękował za pozytywną ocenę Komisji oświaty wobec pracy Gimnazjów  

które bardzo dobrze realizują swoje zadania, 

 przekaże Kierownikowi Referatu Gospodarki Komunalnej (GK) uwagi na temat 

współpracy pracowników, 

 brakuje ludzi do wykonywania prac porządkowych, na przykład w centrum ŻL 

jest ich bardzo wiele. Musimy skoordynować pracę pracowników 

interwencyjnych i z robót publicznych; 

 kąpielisko w ŻL jest otwarte od św. Jana w godzinach od 10 do godziny 20          

w godzinach pracy ratowników 7 dni w tygodniu i zamykane ze względów 

bezpieczeństwa (miało miejsce utonięcie). Jest obsługiwane przez 

pracowników UG z pozytywną opinią Sanepidu; 

 oczekujemy na środki finansowe na drogi w ramach Schetynówki z listy 

rezerwowej; 

 przy konstrukcji budżetu na rok następny zabezpieczymy środki na stypendia 

sportowe; 

 oświetlenie będzie realizowane przy szkole w Kuźnicy Starej; 
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 co do inwestycji oczyszczalni i kanalizacji w Kużnicy i Gęzynie to temat do 

realizacji na przyszłe lata; 

 kuchnia w nowobudowanym przedszkolu jest, również w projekcie jest  

pomieszczenie na przygotowywanie posiłków. Jest zgoda Sanepidu.                  

Zatrudniona zostanie dodatkowo 1 kucharka. Nie ma potrzeby budowy nowej 

kuchni, jeżeli w odległości 30 metrów jest kuchnia w szkole. Posiłki będą 

gotowane w zmodernizowanej kuchni w szkole i przenoszone w odpowiednich 

pojemnikach do przedszkola. Odpowiedź na petycję będzie i należy pochwalić 

się super nowym obiektem przedszkola oraz żłobka za 3 mln zł a nie skupiać 

się na ciągłej krytyce i oskarżaniu, bo projekt obiektu był do wglądu od 2 lat; 

 opłaty transferowe pochodzą z pieniędzy od sponsorów; 

 dyrektorzy po okresie 3 lat sprawdzili się, jako fachowcy i dostali przedłużenie 

na kolejne 5 lat po wszelkich konsultacjach wg kompetencji wójta, zgodnie          

z prawem; 

 w pozostałych pytaniach radna p. Polak od 2 lat pyta o to samo i odpowiedzi już 

były udzielane i jeżeli przykładowo Kierownik Referatu GK mówi, że 

inwestycja wykonywana przez firmę ENG została wykonana to tak jest; 

 wnioskowana kontrola Spółki musi mieć uzasadnienie i należy napisać, jakie 

radna stawia zarzuty, bo merytoryczna Komisja Rady przyjęła rzetelnie 

sporządzone roczne sprawozdanie z PORECO. Działalność Spółki regulują 

przepisy i w tej sprawie rozmawia się z Zarządem spółki, bo jest to spółka 

prawa handlowego i nie wszystkie informacje mogą być udzielane; 

 trwają prace związane z budową oczyszczalni ścieków w ŻL z terminem 

zakończenia robót do 30 października b.r.; 

 rozpoczęty został i zapłacony I etap kanalizacji sanitarnej w miejscowości ŻL         

w kwocie 440 tyś zł z terminem zakończenia robót w roku 2015; 

 do reprezentowania Gminy Poraj w Pohorelicach zostały delegowane godne 

osoby. Współpraca jest bardzo dobra i polega miedzy innymi na wymianie 

dzieci; 

 w miesiącu lipcu dowiemy się, kiedy rozpocznie się II etap budowy drogi 

wojewódzkiej na terenie Poraja, który został podzielony na dwa etapy tj. od 

ronda w Kamienicy do Firmy Jawa i następnie od ronda w Poraju do zakrętu by 

uniknąć utrudnienia w komunikacji; 

 co do Orlików jest monitoring; 

 zainteresowani przychodzą cały czas, do UG na dyżury wójta pełnione przed         

i po południu. Sesje odbywały się kiedyś popołudniami i nawet w soboty gdzie 

przychodziło niewielu, natomiast sesje wyjazdowe nie są skuteczne, zebrania 

wiejskie odbywają się w każdym sołectwie raz do roku, które również nie 

cieszą się najlepszą frekwencją. Ponadto są sołtysi, radni i wójt, z którymi          

w każdym czasie można rozmawiać; 

 we wrześniu zorganizujemy wspólne spotkanie z przedstawicielami RZGW, 

RFG i Nadleśnictwem na posiedzeniu Komisji do spraw budżetu oraz 

gospodarki komunalnej przy udziale Sołtysów wsi; 

 rów B-1zostanie zakryty przy PKP natomiast otwarty do drogi wojewódzkiej. 

Rów wzdłuż ul. Zielonej został wyczyszczony a promesa ze środków 

powodziowych z Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji przyszła celowo na 

realizację II etapu mostu na rzece „Czarce” w ŻL; 
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 rozmawiał z Kierownikiem Gminnego Ośrodka Zdrowia w Poraju z p. Ciępką 

który nie ma kontraktu na poradnię urologiczną ale jest zorientowany                

w podnoszonej przez Pana radnego Szustka w sprawie; 

 na kładce między Kuźnicą a Masłońskim ze względu na bezpieczeństwo 

obowiązuje zakaz ruchu i dotyczy skuterów, motorowerów, które można 

przeprowadzić. Natomiast można jeździć rowerami na wałach, na co zezwolił 

nową ustawą p. Prezydent Komorowski, można biegać i tworzyć ścieżki 

pieszo-rowerowe; 

 po konsultacjach odpowie na pozostałe zapytania i uwagi na wrześniowym 

posiedzeniu Komisji. 
 

Przewodnicząca Rady podziękowała za odpowiedzi i ogłosiła 10-cio minutowa przerwę 

w obradach. 

Dalszą część sesji opuścił radny p. Tomasz Brymora. 

 
Ad. 10  Projekty uchwał. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że na merytorycznych Komisjach Radni przyjęli 

korekty w projektach uchwał, które zostaną odczytane w ostatecznym brzmieniu             

i poprosiła o to Wiceprzewodniczącego Rady Gminy p. K. Klimka: 

 
10.1.  

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 363(XLVIII)14 Rady Gminy 

Poraj z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Poraj w 2014 roku - Radni Gminy na wniosek p. Przewodniczącej w drodze aklamacji 

wyrazili zgodę na odczytanie § 1 ust. 1 i § 4 wyżej zacytowanego projektu uchwały. 

Uchwałę - zał. nr 17 - Radni Gminy Poraj przyjęli bez uwag i podjęli jednogłośnie - 14 

głosami „za”: 

U c h w a ł a  Nr 379(LI)14, 

 
10.2.  

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 364(XLVIII)14 Rady Gminy 

Poraj z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie ochrony zwierząt przed bezdomnością oraz 

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 

zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Poraj. 

Radni Gminy na wniosek p. Przewodniczącej w drodze aklamacji wyrazili zgodę na 

odczytanie § 1 ust. 1 i § 4 - ostatniego wyżej zacytowanego projektu uchwały.               

14 radnych obecnych na sesji uchwaliła wyżej opisany dokument stanowiący załącznik 

nr 18 do protokółu sesyjnego. 

Wynik głosowania: za – 13 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 1 radny: 

U c h w a ł a  Nr 380(LI)14; 

 
10.3.  

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji na 

realizację    zadania    polegającego   na    dofinansowaniu    prac    związanych                      
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z usuwaniem wyrobów azbestowych z budynków mieszkalnych i obiektów 

należących do osób fizycznych – etap II, ze środków Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony    Środowiska   i   Gospodarki    Wodnej   w   Katowicach   w    ramach 

współpracy z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej. 

Uchwałę tj. zał. nr 19 Radni Gminy Poraj zatwierdzili w głosowaniu jednogłośnie tj. 14 

głosami „za”: 

U c h w a ł a  Nr 381(LI)14; 

 
10.4.  

projekt uchwały w sprawie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację demontażu, 

transportu i unieszkodliwienia wyrobów azbestowych z budynków mieszkalnych            

i obiektów należących do osób fizycznych z terenu Gminy Poraj – etap II.        

Radni zatwierdzili Uchwałę - zał. nr 20 - z autopoprawką kwoty pożyczki w oparciu     

o pismo WFOŚ o czym poinformowała p. Skarbnik na merytorycznej Komisji.  

W zarządzonym głosowaniu za przyjęciem wyżej zapisanej Uchwały głosowało 14 

radnych Rady Gminy: 

U c h w a ł a   Nr 382(LI)14; 

 
10.5.  

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj – radna p. Z. Polak 

poprosiła o zaprotokółowanie odrębności jej stanowiska i uzasadniała, że nikt 

jej nie przekona że jeżeli Rada podejmie taką uchwałę to nie będziemy musieli 

płacić odszkodowania np. w przypadku powodzi. Stwierdziła, że będzie 

przeciwna tej uchwale i apelowała aby odesłać projekt do ponownego 

rozpatrzenia na merytoryczną Komisję z udziałem osób kompetentnych. 

W związku z tym, że innych uwag nie było Przewodnicząca Rady zarządziła 

głosowanie, w którym uczestniczyło 14 radnych. Za przyjęciem Uchwały głosowało – 

10 radnych, przeciw – 1, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokółu: 

U c h w a ł a   Nr 383(LI)14; 

 
10.6.  

projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego – 

radni Gminy nie wnieśli uwag i w głosowaniu podjęli Uchwałę w wyżej zapisanej 

sprawie, która jest zał. nr 22 do protokółu z sesji: 

U c h w a ł a   Nr 384(LI)14; 

 
10.7.  

Załącznik nr 23 do protokółu stanowi Uchwała w sprawie pożyczki                             

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                   

w Katowicach na realizację zadania budowa oczyszczalni ścieków w Żarkach 

Letnisku.  

Uchwała została podjęta bez uwag przez 14 Radnych Gminy Poraj biorących udział        

w LI sesji: 
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U c h w a ł a   Nr 385(LI)14 

 
10.8.  

projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia dodatkowe 

udzielane przez przedszkola publiczne, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Poraj. 

Radna p. Z. Polak stwierdziła, że nie mogła zapoznać się z projektami uchwał 

oświatowych, ponieważ nie były analizowane na Komisji budżetowej pomimo 

uchwalonego porządku obrad Komisji i poprosiła p. Przewodniczącego, aby nie 

stosował więcej takich praktyk. 

Natomiast Przewodnicząca Komisji ds. oświaty zwróciła uwagę, że w porządku obrad 

Komisji przegłosowany był punkt, który się nazywa analiza materiałów sesyjnych             

i podział, którymi sprawami będzie zajmowała się dana Komisja został zaakceptowany 

przez uczestniczących w posiedzeniu radnych.  

Powyższe potwierdził Przewodniczący p. P. Bąk i dodał, że zawsze będzie taki podział 

aby merytoryczna Komisja zajmowała się sprawami wg kompetencji. 

Radni nie wnieśli uwag i jednogłośnie opowiedzieli się za podjęciem w/w dokumentu - 

zał. nr 24: 

U c h w a ł a   Nr 386(LI)14; 

 
10.9.  

projekt uchwały w sprawie przekształcenia aktu założycielskiego 

Samorządowego Przedszkola Publicznego w Żarkach Letnisku. 

Zał. nr 25 do protokółu stanowi Uchwała w sprawie przekształcenia aktu 

założycielskiego Samorządowego Przedszkola Publicznego w Żarkach Letnisku – 

zatwierdzona w głosowaniu przez 14 radnych obecnych na sali sesyjnej:  

U c h w a ł a   Nr 387(LI)14; 

 
10.10.  

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do 

rejestru żłobków i klubów dziecięcych prowadzonych na terenie Gminy 

Poraj. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i załączona do protokółu w zał. nr 26: 

U c h w a ł a   Nr 388(LI)14; 

 
10.11.  

Przewodnicząca p. B. T.-Szcześniak odczytała wnioski w sprawie 

kolejnych dwóch projektów uchwał, jakie będzie analizowała Rada - 

stanowią załącznik nr 27 do protokółu sesyjnego. Powiedziała, że 

Komisja na wczorajszym posiedzeniu bardzo wnikliwie przeanalizowała 

te projekty uchwał i wniosła szereg uwag dlatego zostały opracowane        

w zupełnie zmienionej wersji i wnioskowała o przyjęcie ich w wersji 

którą radni otrzymali przed sesją – Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń. 

Radni Gminy Poraj uchwalili treść dokumentu, jaki wypracowała Komisja ds. oświaty 

tj. Uchwałę w sprawie utworzenia gminnej jednostki budżetowej – Żłobka Gminnego 

w Żarkach Letnisku i ustalenia jego statutu. Uchwała to zał. nr 28 do tego protokołu: 
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U c h w a ł a   Nr 389(LI)14; 

 
10.12.  

projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w Żłobku 

Gminnym w Żarkach Letnisku – Przewodnicząca Komisji ds. oświaty 

poprosiła by ponadto, co mówiła przy poprzednim projekcie uchwały 

Radni dokonali jeszcze zmiany pomyłkowego zapisu w § 5 ust. 2               

i zapisali w ust. 1 w miejsce pomyłkowego zapisu ust. 2 – nie było uwag. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały po korekcie - Uchwała tj. zał.      

nr 29 została podjęta w głosowaniu 14 głosami „za”: 

U c h w a ł a   Nr 390(LI)14; 

 
10.13.  

projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami 

i klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

Radni bez uwag podjęli ww. Uchwałę jak w załączniku nr 30 do niniejszego protokółu: 

U c h w a ł a   Nr 391(LI)14 

 
10.14.  

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2014 rok 

– Skarbnik oświadczyła, że nie było innych zmian ponad omówione na 

merytorycznej Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag i wynikiem głosowania nad Uchwałą: „za” – 14 głosów 

uchwalili zmiany w tegorocznym budżecie Gminy. 

Uchwała to załącznik nr 31 do niniejszego protokółu: 

U c h w a ł a   Nr 392(LI)14; 

 
10.15.  

projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej – przyjęty 

bez uwag. 

 Uchwałę jak zapisano powyżej - zał. nr 32 - zatwierdziło poprzez głosowanie 14 

radnych Rady Gminy Poraj: 

U c h w a ł a   Nr 393(LI)14. 

 

Ad. 11 Sprawy organizacyjne. 
Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak: 

1) przypomniała, że wszystkie pisma, jakie wpływają do Biura Rady były 

przedmiotem analizy wg kompetencji na posiedzeniach Komisji, 

2) przypomniała o wspólnym wyjazdowym posiedzeniu Komisji Rady Gminy – 

zawiadomienie Radni otrzymali w trakcie obrad, 

3) oddała głos p. Z. Polak, która pożaliła się, że we właściwym punkcie obrad nie 

otrzymała odpowiedzi od p. Wójta na stawiane zapytania a Przewodnicząca 

odebrała jej głos i obiecała wrócić do tematu po przerwie, co również nie miało 

miejsca, dlatego prosi, aby odpowiedzi zostały jej udzielone na piśmie; 

4) życząc udanego wypoczynku letniego podziękowała wszystkim za udział                 

w dzisiejszej sesji. 
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Wójt p. Ł. Stachera również życzył dobrego wypoczynku i zaprosił na gminną 

imprezę DNI GMINY PORAJ, które odbędą się w sobotę i niedzielę czyli            

w dniach 28 i 29 czerwca. 

 
Ad. 12 Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wszystkim za udział w posiedzeniu               

i ogłosiła, że LI sesję Rady Gminy Poraj uważa za zamkniętą. 
 
 

Protokolant  

Inspektor: Maria  KITA 
 

     Przewodnicząca 

                   Rady   Gminy   Poraj 

 
 

        Katarzyna KAŹMIERCZAK 


